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Mirja Lundqvist/ ST-läkare/ Vårdcentralen Prima Vård Söder 2024-11-14 
Utvecklingsområde 
 
Professionsmöten på Vårdcentralen Söder.  
 

Vad vill vi uppnå? 
 

• Regelbundna läkarmöten minst en gång per vecka med 1h mötestid.  
• Tiden disponeras helt av läkarna själva.  
• Strukturerad agenda med tid för både allmänna diskussioner samt vidareutbildning. 

Syfte och bakgrund 
 

På Vårdcentralen Söder har läkarmöten under en längre tid blivit allt mindre prioriterade. 
Läkarna behöver tid för diskussion i läkargruppen för att kunna vidareutveckla sin kompetens, 
stötta varandra och utveckla verksamheten. Det är viktigt att kunna diskutera svåra patientfall i 
gruppen för att öka patientsäkerheten. 
Bristande planering av mötena och otillräcklig mötestid leder i längden till frustration bland 
läkarna.  
 

Möjliga lösningar 
 

• Införa fast tid för läkarmötena. 
• Införa egen färg för läkarmötena i tidboken i 

Cosmic så det blir tydligt för andra 
professioner. 

• Planera agendan för en hel termin i förväg.  
• Fördela ansvaret för att förbereda ett möte. 

Ansvarig 
 

ST-läkare Mirja 
Lundqvist.   
 
Även läkargruppen och 
verksamhetschefen på 
Vårdcentralen Söder 
berördes. 

Tidplan 
 

Från och med 
hösten 2023, 
därefter 
fortlöpande. 
 
 
 
 

Nuläge, behov och analys 
 

•  Baslinjemätning: 
Under perioden mellan 09/2021 och 06/2023 hade läkargruppen möjlighet till professionsmöte 
i enbart hälften (52%) av tillfällena som egentligen var avsatta för läkarmöten. Tiden som ingår i 
beräkningen är en timmes mötestid torsdag kl 8 till 9 under höst- och vårterminen, dvs 
veckorna utan professionsmöten under sommaren ingår inte i beräkningen.  
Den huvudsakliga orsaken var att andra möten prioriterades istället, till exempel bokades ATP, 
dialogmöte med andra professioner eller ledningen, rehabmöten och läkemedelsgenomgångar 
på den nämnda tiden.  
 
 

Vilka resultat har ni sett efter testerna? 
 

• En ny mätning under höstterminen `24 visar att antal genomförda professionsmöten har 
ökat till 82%. Rehabmötena och APT bokas inte alls längre på tiden som är avsatt för 
läkarmötena. Läkemedelsgenomgångar och möten med ledningen bokas fortfarande på 
den tiden. 

• Läkargruppen besvarade en enkät (n=11, svarsfrekvens 91%) avseende mötenas struktur, 
innehåll, tidsåtgång och den personliga insatsen som krävs för att förbereda ett möte. 
De flesta instämmer helt (8) eller ganska mycket (3) med att man är nöjd med strukturen 
och med innehållet. De flesta tycker även att tiden som är avsatt är tillräckligt (9), enstaka 
(2) tycker inte att tiden räcker till. Samtliga tycker att den personliga insatsen som krävs för 
att förbereda ett möte är rimligt (dock förberedde i praktiken inte alla ett möte).  

• Läkarmötena fick en egen färgblock i tidboken i Cosmic. 
 

A. Samla ihop och gå vidare  
 

Utifrån gemensamma funderingar i läkargruppen där det 
framkom önskemål om förändring gick vi vidare med 
implementeringen.  
 
 
 
 
 
 
 

B. Mål och mått 
 

Mål: 
Minst en timme/ vecka avsatt 
för våra läkarmöten med 
kontinuerliga, planerade 
utbildningar och fortbildningar. 
 
Mått: 
-  Mätning av mötestillfällena 
över en termin. 
-  Utvärdering från läkarna med 
hjälp av enkät. 

Efter testerna – vad blir ert nästa steg? 
 

Framöver:  
• Fortsatt gemensam planering av schemat för läkarmötena i början av varje termin. 
• Fördela ansvaret för att förbereda ett möte mer rättvist.  
• Öka tiden för läkarmötena från 1 timme/ vecka till 1,5 timmar varannan vecka enligt 

förbättringsförslag från SPUR-inspektionen höst 2023.  
• Remissgenomgångar (både in- och utgående) i samband med läkarmötena enligt 

förbättringsförslag från SPUR-inspektionen höst 2023.  
• Bjuda in externa föreläsare ibland enligt önskemål från läkargruppen.  

 


